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Somogyi K á r o l y n é felvétele 

Impozáns üvegpalotánk, a Somogyi Könyvtár, akkor szép 
igazán, ha üvegfalai csillognak a napfényben; ehhez pe-
dig tisztának kell lennie. Budapestről jöttek Szegedre az 
„Admirál" Gmk tagjai, akik hegymászó fölszerelés segít-

ségével mossák tisztára a poros ablaktáblákat 

Nemzeti zászló 
Tegnap, csütörtökön dél-

után ünnepélyesen átadták a 
Hazafias Népfront Országos 
Tanácsának nemzeti zászla-
ját Szentes lakosságának. A 
városban kiemelkedő társa-
dalmi munkát végzett a la-
kosság, szépítve, gyarapítva 
környezetét. 

A J A T E p á r t -
bizottságának 

ülése 
Az MSZMP József Attila 

Tudományegyetemi Bizott-
sága tegnap, csütörtökön 
délután az egyetem társa-
dalmi szervezeteinek szék-
házában tar tot ta ülését. A 
testület megvitatta a JATE 
és a dél-alföldi régió (Bács-
Kiskun, Békés és Csongrád 
megye, valamint Szeged) 
kapcsolatait, az együttmű-
ködés eredményeit, a to-
vábbfejlődés lehetőségeit. 

A tanácskozást Nagy Lász-
ló, az egyetemi pártbizott-
ságok megbízott t i tkára ve-
zette. A vitában felszólalt: 
Kristó Gyula, Krajkó Gyu-
la, Horuczi László, Mészá-
ros Rezsó, Z akar András, 
Anderle Adám, Bari Ferenc 
(a városi pártbizottság mun-
katársa), Balázs Mihály, Ser-
főző Lajos, Végh Gyula (a 
megyei pártbizottság osz-
tályvezető-helyettese), Zán-
thó Róbert. Kozma József, 
Kevei Ferenc. A vitában el-
hangzottakat Csákány Béla, 
a JATE rektora, a napiren-
di pont előterjesztője össze-
gezte. 

Tervek, célok, feladatok 
Tanácskozott az szmt 

Az MSZMP XIII . és a tások alakulásával, a válla- szer fő vonásait, segítik és 
magyar szakszervezetek lati szociálpolitikai tervek- ellenőrzik az alapszervezetek 
XXV kongresszusa öt évre kel, a nők helyzetével. alapszabály szerinti műkö-
határozta meg hazánk leg- A feladatok között külön dését 
fontosabb politikai, gazda- f e j e Z e t foglalkozik a kultu- Végül a területpolitikai 
sági céljait. A szakszerveze- T á n s érdekvédelemmel. Az munkáról : a lakóterületi ér-
tek megyei tanácsának teg- i t t megfogalmazott pontok dekvédelem és a szakszer-
n a p Szegeden tartot t ülésén között ilyenekkel találko- vezetek közreműködésének 
azt vi ta t ta meg a testület, z u n i< : „Figyelemmel kísér jük javítása megkívánja, hogy a 
hogy az országos feladatok- a vállalati kulturális alapok jövőben folyamatosan figye-
ból milyen kötelességek há- alakulását , módszertani se- lemmel kísérjék a VII; öt-
rulnak megyénkre, a köz- gjtséget nyúj tunk a munka- éves terv megvalósítását, 
ponti célokat hogyan kell helyi művelődés fejlesztésé- vizsgálják az állampolgári 
kiegészíteni, f igyelembe vé- hez . . Elemzést készítünk a ügyintézés tapasztalatait , te-
ve területünk sajátosságait, szakszervezeti kulturális in- gyének javaslatokat egysze-

A tanácskozáson — ame- tézmények helyzetéről - rűsítésére, korszerűsítésére, 
lyen részt vett Siklós János, Megvizsgáljuk a felnőttok- A kiemelt társadalompoliti-
a SZOT elnökségének tagja, t a t á s tapasztalatait, az ama- k a i célok közül nagy figyel-
és Horváth Lajos, a megyei t d r művészeti mozgalom m e t fordít az szmt a lakás-
pártbizottság osztályvezetője helyzetét . . Továbbra is gazdálkodás, a középiskolai 
is — Dobóczky Károlyné, az megrendezzük a nemzetközi oktatás helyzetének vizsgá-
szmt t i tkára ter jesztet te elő néptáncfesztiválokat, és meg- latára. Célul tűzik a keres-
a Szakszervezetek Csongrád szervezzük a hagyományos kedelmi ellátás és az egész-
Megyei Tanácsának 1990-ig művelődési mozgalmakat . s é g ü g y i intézmények társa-
szóló feladattervét. A z egészséges életmódra ne- dalmi ellenőrzését is. 

„A társadalmi, gazdasági v e i é s t a sportolási alkalmak A feladatterv megvitatá-
vaHozások hatásaként a kö- megteremtésével is segít- sát követően Végh Gyuláné 
vetkező öt évben magasabb j ü k .. a szakszervezeti tisztségvise-
követelményeket támaszta- A f e l a d a t t e r v b e n szó volt lök 1985-86. évi oktatásá-
u l " T l arról is, hogy a megnöveke- nak tapasztalatairól számolt 
szemben is" — olvasható a 
feladatterv bevezetőjében. A 
későbbiekben 
foglalkozik az anyag a szak-
szervezeti munka legfonto-

det t feladatok ellátása érde- b e - m i ' g a megyei társada-
~ k<iben tovább kell fejleszte- lombiztosítási tanács mun-

reszletesebben n j a szakszervezetek szerve- kájárpl Dudás Józsefné t a r -
zeti életét, változtatni kell t o t t tájékoztatót. A legutób-
az eszközökön és módszere- b i szmt-ülés ' ó t a végzett sabb céljaival. Így például k e n u £ n n e k é r d e k é b e n k é _ munkáról Ágoston József, az 

a gazdaság, épí tőmunka te- s z í t i k , s z m t s z e r v e z e t i szmt vezető t i tkára számolt 
I ^ f L t . m ^ f « ! ^ : működési szabályzatát, ősz- b e a testületnek sen értékelik a gazdaságirá-
nyítási rendszer továbbfe j -
lesztésére hozott határozatok 
megvalósítását, a szocialista 
munkaverseny eredményeit, 
foglalkoznak a veszteséges 
vállalatokkal, a nagyobb lét-
számot ér intő dolgozói átcso-
portosításokkal, az újító-
munka fellendítésevel is. 

A szakszervezeti érdekvé-
delem továbbfejlesztése ér-
dekében megvizsgálják a 
nyugdíjasok helyzetét, míg 
az ifjúságpolitikai munká-
ban ú j feladatot jelent az if-
júsági tagozatok és tanácsok 
munká jának beindítása, se-
gítése. A korábbi határoza-
toknak megfelelően külön is 
foglalkoznak megyénk szak-
szervezetei az állami gondo-
zott fiatalok önálló életkez-
désével, a nagyüzemi mun-
kások életkörülményeivel, a 
munkavédelem helyzetével, 

i a társadalombiztosítási ellá-

L 

szefoglalják a munkamód-

Nehéziongyorsitót avattak 
Csütörtökön a Központi Fizikai Kuta-

tóintézet Részecske és Magfizikai Kutató-
intézetében átadták rendeltetésszerű hasz-
nálatra a nemrégiben létesített nehézion-
gyorsító berendezést, amelynek segítségé-
vel ú j típusú anyagokat kísérletezhetnek 
ma jd ki a tudósok. 

Az avatás t megelőző saj tótájékoztatón 
Bencze György, a Részecske és Magfizi 
kai Kutatóintézet igazgatóhelyettese el-
mondotta: a berendezés ar ra alkalmas, 
hogy felgyorsítsák benne az atomokat, 
azokkal bombázzák az anyagok felületét, 
& így tetszőlegesen változtathassák bármi-
lyen szilárd anyag felszíni .vagy felszín-
közeli szerkezetét. Ezzel az eljárással az 
anyagok felületének tulajdonságait sok-
féleképpen alakithatják, és a touábbi 
felhasználási célnak leginkább megfelelő, 
például nagy kopásállóságé, és kevésbé 
súrlódó, különleges anyagokat állithatnak 
elő. 

Az ú j berendezés terveit a KFKI szak-
emberei dolgozták ki, és felépítését is sa-
ját maguk valósították meg. Így mintegy 

4,7 millió forintos költséggel jutot tak 
olyan korszerű gyorsítóhoz, amelyből csak 
néhány működik szerte a világon. 

'A nagyobb teljesítménnyel gyorsabb 
mozgásra b í r ják az a t o m o k a t és így olyan 
ú j jelenségeket is tanulmányozhatnak, 
amelyekre korábban nem volt lehetősé-
gük További távlatokat nyit a kutatások 
számára, hogy az ú j berendezést össze-
kapcsolják majd egy másik, a kezelés 
eredményének vizsgálatára szolgáló gyor-
sítóval. Ezáltal biztosítják, hogy a méré-
si eredményeket ne torzíthassák azok a 
szennyeződések, amelyek a besugárzás 
után kerülhetnének az anyagra Ezt az 
újszerű megoldást ma még csak elvétve 
alkalmazzák a világ más kutatóintézetei-
ben. 

A berendezést az intézet munkatársai a 
legdinamikusabban fejlődő iparának, 
egyebek között a mikroelektronika és a 
fémtechnológia új anyagainak kutatásá-
hoz hasznosítják. Segítségével lehetőség 
nyílik a korábbiaknál magasabb színvo-
nalú anyagtudományi alapkutatásokra is 

Béke- és barátsági hónap 

Kitüntetési ünnepség 
Holnap: találkozó Ópusztaszeren 

A béke- és barátsági hó-
nap alkalmából kitüntetési 
ünnepséget tartottak csütör-
tökön az Országos Béketa-
nács székházában. 

Az ünnepi eseményen Se-

személy és négy kollektíva 
képviselője vehette át * 

Holnap, szombaton Ópusz-
taszeren, a Nemzeti Törté-
neti Emlékparkban újra 

bestyén Nándorné, az OBT megrendezik az immár ha-
elnöke beszédében szólt, a 
béke- és barátsági hónap je-
lentőségéről, majd elmondta, 
hogy az ENSZ Nemzetközi 
Békeéve a remény és opti-
mizmus jegyében kezdődött 
meg. Az ez alkalomból meg-
hirdetett program azt céloz-
za, hogy atomfegyverek nél-
kül léphessünk á t a kétezre-

gyományossá váló Országos 
Szövetkezeti Kongresszusi 
Béke Emléktúrát. A rendez-
vényre, mely kapcsolódik a 
nemzetközi békeév, valamint 
a béke és barátsági hónap 
eseményeihez és amelyen az 
országos és a megyei csapa-
tok külön vetélkednek, ad-
dig közel ezer nevezés érke-

Bátyi Zoltán | 

dik év küszöbét. Az Orszá- zett be. A délelőtti túrázás 
gos Béketanács üdvözli a után kétórától békenagygyű-
Szovjetunió leszerelési kez- lést tartanak, utána vidám 
deményezéseit, s Mihail műsor, skanzenlátogatás, bé-
Gorbacsovnak. az SZKP fő- kebazár vár ja mindhárom 
titkárának azt a legújabb szövetkezeti ágazat tagjait, 
bejelentését, hogy a S?ovjet- dolgozóit, valamint a pihen-
unió idén augusztus 6-ig ni, szórakozni vágyó Csong-
meghosszabbitja a nukleáris rád megyeieket. 
robbantások egyoldalú, ön- ^ 
ként vállalt moratóriumát. 

— A világ valamennyi bé-
keszerető lakosát egyesíti az 
a közös akarat , hogy ne le-
gyenek a népeket fenyegető 
atomfegyverek a Földön. A 
béke- és barátsági hónap 
eseményei is jó alkalmat» 
nyúj tanak ahhoz, hogy minél 
több állampolgárt megnyer-
jünk a békemozgalom szá-
mára — hangoztatta az 
OBT elnöke. 

Ezt követően Sebestyén 
Nándorné kitüntetéseket 
adott át a békemozgalom 
legkiválóbb aktivistáinak. 
Az Országos Béketanács Ki-
tüntető Jelvényét 69-en kap-
ták meg. 

Az Országos Béketanács 
a békemozgalom emlékpla-
kettje kitüntetést adomá-
nyozta több kollektívának: 
a Nyírség Ruházati Szövet-
kezet „Béke" szocialista bri-
gádjának, a Szalag- és Zsi-
nórgyár debreceni gyára 
kollektívájának, a szekszár-
di I. számú általános iskola 
nagykórusának, a Posta Ve-
zérigazgatóságának, a Ma-
gyar Távirati Iroda belpoli-
tikai rovatának, valamint a 
Kisosz Bács-Kiskun megyei 
szervezete elnökségének. Az 
OBT emléklapját kilenc 

n szép magyar 
beszédért 

„A szép magyar beszédér t ' 
elnevezéssel di ja t alapított a 
KISZ Központi Bizottságá-
nak középiskolai és szak-
munkástanuló tanácsa 

A dí ja t — Sarkantyú Judi t 
iparművész plaket t jé t és a 
4000 forintos pénzjuta lmat 
— azok a pedagógusok kap-
hat ják, akik hosszú időn át 
eredményesen munkálkod-
nak a középiskolások és a 
szakmunkástanulók beszéd-
kul túrá jának fejlesztéséért, s 
akiknek tanítványai legalább 
három-alkalommal végeznek 
a Kazinczy-verseny dí jazot t -
jai között. 

„A szép magyar beszédért" 
di jat évente egyszer, a Ka-
zinczy-versenyen középisko-
lai, illetve szakmunkástanuló 
kategóriában ítéli oda az 
alapítók megbízása a lapján 
a verseny bíráló bizottsága. 

Az új bankrendszerről 
A Szervezési és Vezetési közgazdaságilag indokolt hogy a bankok olyan szol-

Tudományos Társaság kere- egy piacgazdálkodáson ala- gáltatásokkal segítik a part-
tében működő Igazgatók puló gazdaságban. Az 1987. nereket, amelyek lehetővé 
klubja megtartotta soros j anuár l - jé től létrejövő teszik üzleti információk 
ülését az Ipari Minisztéri- jegybank, három kereske- széles körű beszerzését, a 
umban. Soltész László, a Ma- delmi bank, az átalakuló ba jba jutot t vállalatok f i -
gyar Nemzeti Bank elnök- Külkereskedelmi és Érték- nanciális szakmai konzultá-
helyettese, az Iparpolitikai forgalmi Bank, 3—4 vegyes lását. Ű j tevékenységek be-
Tanács elnökségének tagja tőkéjű bank, valamint 14— vezetéséhez, indításához tő-
„A vállalatok bankkapcso- 16 szakosított pénzintézet kével beszállnak. így hoz-

teljes jogosultságú speciális zájárulpak az innovációhoz, 
bankká fog válni. Várható, lízingügyleteket szerveznek 
hogy ezzel erősödnek a par t- és meghatározott programok 
nerkapcsolatok, megszűnik a végrehaj tása érdekében ügy-
hatósági magatartás, fokozó- nök-szakértői csoportokat 
dik az üzleti szellem és bő-
vülnek a banki, péhzúgyi 

latai az új bankrendszer 
keretei ' özött" címmel tar-
tott vitaindító előadást. 

Soltész László hangsúlyoz-
ta. hogy már a gazdasági 
reform előkészítése során 
felmerült , dó most vált idő-
szerűvé a kétszintű bank-
rendszer létrehozása, amely szolgáltatások Azt tervezik, 

hoznak létre, hogy a válla-
latok részére megfelelő pia-
cot szervezzenek. 

Engi István köszöntése 

Középen az ünnepelt, F.ngi István, jobbról Horváth 
Károlyné, balról Oláh Miklós 

Közhely, ha azt í r juk: 85 ezzel párhuzamosan a Bőr-
év nagy idő. De mind já r t ipari Munkások Szakszer-
kevesebbnek tűnik, ha egy vezetőbe. A szociáldemokra-
85 éves embert jó egészség- ta pár tban néhány évig ve-
b in láthatunk, aki reggel zetcségi tag volt, s emellett 
megissza szokásos kávéját , a papucsosmunkások mű-
napközben elszívja a — fe- htlybizalmija. Szt rá jkok 
lesége által engedélyezett — szervezésében, és az agitá-
r.éhány cigarettáját . Beszél- ciós munkában vet t részt. A 
getés közben pedig régi papucsosmunkások 1936-os 
anekdotákat elevenít fel, s sz t rá jk jának egyik vezetője 
ha a nevek, egyes részletek 
el is halványodtak, hatvan 
éve mellette élő felesége se-
gít a felidézésében S akiről 
e pár sor szól: a veterán 
Engi István, akit tegnap la-
kásán köszöntöttek 85. szü-
letésnapja alkalmából. Hor-

volt. 
Szeged felszabadulása után 

azonnal bekapcsolódott a 
polgárőrség munká jába , 
majd a rendőrség köteléké-
ben teljesített szolgálatot. 
1947-től az MKP, majd az 
MDP 1957-től az MSZMP 

váth Károlyné, a megyei tagja. A központi szervek 
pártbizottság t i tkára, vala- párt tagságát 1936-tól ismer-
nvnt Oláh Miklós, a városi tök el. Nyugdíjba vonulá-
pártbizottság t i tkára meg- sáig — 1958-ig — a rendör-
emlékező oklevelet, é s a j á n - ségnél dolgozott. Szolgálati 
dékot adott á t a pártszer- évei során két alkalommal 
vek nevében az idős ember-
nek. 

Engi István 1901-ben szü-
letett Kúbekházán. A négy 
elemi osztály elvégzése 
után került Szegedre, ahol 

részesült ki tüntetésben: 
1948-ban a Szolgálati Ér-
demérem bronz, 1954-ben 
ezüst fokozatát kapta meg. 

Miután nyugdíjba ment, 
néhány évre még visszatért 

papucsossegédként dolgozott eredeti foglalkozásához, s a 
sokáig. Kapcsolatba került a papucsosok között tevékeny-
szociáldemokratákkal, s kedett. míg bírta erővel ezt 
1936-ban belépett pártjukba, a nehéz munkát 


